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BRM.0002.11.2019 

Protokół Nr XI/19 
z XI sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 26 czerwca 2019 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.15:00 do 17:30. 
 
 W obradach uczestniczyli: 

-     Radni Rady Miejskiej 
      -     Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Jarosław Filipek 
      -     Sekretarz Gminy - Monika Chyła   
      -     Radca Prawny    - Teresa  Dąbrowska 
      -     Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy  
    
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 29 maja i 11 czerwca br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Raport o stanie Gminy Ryn za 2018r. Druk 1 : 
         1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
         2) debata 
         3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
              Druk 2 
7. Wykonanie budżetu Gminy za 2018r. Druk 3 : 

  1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
  2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            

               2018 r. oraz informacji o stanie mienia, dyskusja, 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   

                budżetu Gminy Ryn za 2018 r. Druk  4 
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk  5 
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk  6 
           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    
                Rewizyjnej Druk  7                                               
           7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

                 ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok Druk  8    
 8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.         

                                                                                                                                           Druk 9 
8.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości      
   niezabudowanych oznaczonych nr 376/4 i nr 185/20 położonych w obrębie Wejdyki. Druk 10 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanych   

    oznaczonych nr 376/5 i nr 185/21 położonych w obrębie Wejdyki. Druk 11 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  przekazania przez gminę Ryn w formie   
      darowizny Skarbowi Państwa –Krajowemu Ośrodkowi Wsparcia Rolnictwa działki nr 118/8 
      w obrębie  Rybical miejscowość Skorupki. Druk 12 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Ryn konsultacji społecznych        
      dotyczących Budżetu Obywatelskiego na 2020 rok. Druk 13 
12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy     
     Społecznej w Rynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej   
     dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. Druk 14 
13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy    
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      Społecznej w Rynie do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji administracyjnych w    
      sprawie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych     
      na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 15 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie      
      wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na terenie gminy Ryn. Druk 16 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie      
      wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na terenie gminy Ryn. Druk 17 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/48/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
      27.03.2019r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
      Giżyckiemu. Druk 18 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i Turystyki  
      w Rynie. Druk 19 
18. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego     
      wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę   
      lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania   
      innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy sposób   
      obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe o godziny doraźnych zastępstw. Druk 20 
19. Podjęcie uchwały w sprawie poszerzenia istniejącego cmentarza komunalnego w Rynie. Druk 21 
20.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 22 
21.Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
     2019-2026  Druk 23 
22.Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
23. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej.  Stwierdził 
prawomocność obrad, w których  uczestniczyło 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG  wraz z Panem J. Brant - Przewodniczącym Rady Miejskiej – 
podziękowali za wieloletnią pracę w Urzędzie Miasta i Gminy Ryn Pani I. Olszewskiej Skarbnikowi 
Gminy odchodzącej z dniem 24 sierpnia br. na emeryturę. 
 
Ad.2 Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – wniósł o: 
 
1/ zdjęcie z porządku obrad pkt. 17 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Regionalnego Parku 
Edukacji, Kultury i Turystyki  w Rynie. Druk 19 
 
2/ o wprowadzenie do porządku obrad ( po pkt.21.) punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie zaliczenia 
do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia przebiegu istniejącej drogi gminnej. Druk 24. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku 
obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, 
Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
PRZECIW (1) 
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Władysław Nowikowski 
 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji z dnia 29 maja i 11 czerwca br. 
 
1/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z sesji w dniu 29 
maja br. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
2/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z sesji w dniu 11 
czerwca br. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w   
         okresie między sesjami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – udzielił głosu Panu M. Podskalnemu. 
 
Pan M. Podskalny zaprosił na wieczór autorski z okazji wydania książki „ Ryn znany i nieznany ”, 
który odbędzie się 28 czerwca 2019 r. w sali widowiskowej Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i 
Turystyki. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że : 
1/ 30 maja uczestniczył w zakończeniu roku akademickiego Ryńskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
działającego pod Patronatem Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
2/ 3 czerwca w spotkaniu z mieszkańcami Sterławek Wielkich, gdzie poruszano sprawę ewentualnej 
budowy kontenerów mieszkalnych 
3/ 6 czerwca brał udział w I Przeglądzie Pieśni Żeglarskich Osób Niepełnosprawnych w Rynie; w 
imprezie zorganizowanej przez Ryńskie Stowarzyszenie Integracji Przyjaciół Osób 
Niepełnosprawnych „Dar Serca” oraz Warsztaty Terapii Zajęciowej RYSIPON „Dar Serca”. 
4/ 4 czerwca wpłynęło pismo z CBA Departamentu Postępowań Kontrolnych w Warszawie dotyczące 
nieprawidłowości w działalności Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rynie – 
pismo stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił Panią T. Dąbrowską – Radcę Prawnego o 
opinię w sprawie pisma z CBA. 
 
 
Pani T. Dąbrowska – Radca Prawny – stwierdziła, że w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Rynie jest Rada Nadzorcza, organ powołany do kontroli przedsiębiorstwa, który 
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powinien dokonać kontroli w spółki. Dodała, że w tym przypadku Rada Miejska powinna uznać się za 
niewłaściwą do rozpoznania tej sprawy i przekazać ją Radzie Nadzorczej PGKiM w Rynie sp.z o.o. 
do zbadania zasadności zarzutów podnoszonych w skardze. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie sprawę przekazania pisma 
CBA do Rady Nadzorczej PGKiM w Rynie sp.z o.o. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie opowiedziała się za 
przekazaniem pisma z CBA do Rady Nadzorczej PGKiM w Rynie sp. z o.o. 
 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
         sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG -  poinformował, że:   
1/ uczestniczył z w zakończeniu roku akademickiego Ryńskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
2/ 5 czerwca br. została podpisana umowa na realizację usług opiekuńczych w formie teleopieki  
3/ 6 czerwca br. uczestniczył w posiedzeniu Rady Nadzorczej PGKiM oraz w zgromadzeniu 
wspólników, na którym przyjął wszystkie sprawozdania i udzielił absolutorium zarządowi spółki  
4/ 10 czerwca br. uczestniczył w konferencji zorganizowanej w Hotelu Zamek Ryn w sprawie 
komunikacji 
5/ 12 czerwca br. odbyło się walne zgromadzenie LGD-9 oraz walne zgromadzenie Lokalnej Grupy 
Rybackiej 
6/ 19 czerwca br. uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego  
7/ od 21 do 24 czerwca uczestniczył w międzynarodowym zgromadzeniu sieci Cittaslow we Włoszech 
8/ 21 czerwca gościła w Rynie delegacja z Mołdawii, która chce nawiązać bliższe kontakty. 
 
Ad.6 Raport o stanie Gminy Ryn za 2018r. Druk 1 – stanowi załącznik nr 4 do protokółu 
   
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że zmiana ustawy o samorządzie 
spowodowała, że pojawił się taki dokument, jak raport o stanie gminy. Ustawa mówi też, że w debacie 
mogą uczestniczyć mieszkańcy i czynnie zabierać głos, jednak nikt do tej debaty się nie zgłosił. 
 
   1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
    
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił raport o stanie Gminy Ryn za 2018r. 
 
    2) debata 
          
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zwrócił uwagę na to, że na dzień 31 grudnia 2018r. 
gmina liczyła  5 719 mieszkańców. W porównaniu do 2017r. ubyło 38 osób. W roku 2018 urodziło się 
49 osób, zmarło 72 osoby. Podkreśli, że dobrze by było, aby tendencja dotycząca liczby narodzin i 
zmarłych była odwrotna.  
 
Pani J. Kryńska-Cieśla stwierdziła, że Pan Burmistrz nie wspominał o tym , że gmina pomogła policji  
w zakupie samochodu małolitrażowego i dofinansowała ten zakup w kwocie 25 000 zł oraz zakupiła 
alkomaty. Podkreśliła, że jeżeli chodzi o 2018r. to  pomoc samorządu dla policji była dosyć znacząca.   
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – potwierdził, że w 2018r. Gmina Ryn przekazała kwotę 25 000 zł , 
jako dofinansowanie zakupu samochodu osobowego, oznakowanego, małolitrażowego dla 
posterunku w Rynie. Ponadto gmina przekazała policji testery narkotykowe oraz alkomat policyjny 
typu iBlow. 
 
 
3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania   
  Druk 2  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn wotum zaufania.   
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/62/19 stanowi załącznik nr 5 do protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – podziękował za udzielenie wotum zaufania w swoim imieniu oraz w 
imieniu poprzedniego Burmistrza MiG Pana J. Karpińskiego oraz wszystkich urzędnikom, którzy byli 
zaangażowani w przygotowanie tego raportu, a szczególnie Pani Sekretarz.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej- zarządził 10 – minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
 
 
Ad.7 Wykonanie budżetu Gminy za 2018r. Druk 3 : stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu 

 
1) wystąpienie Burmistrza Miasta i Gminy Ryn 
   

Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – poinformował, że wykonanie budżetu zostało już omówione 
przez Pana Burmistrza MiG przy przedstawianiu raportu o stanie gminy. 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ogólne wykonanie budżetu za 2018r. 
 

 
2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy     
    za 2018 r. oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 

 
Radni nie zgłosili uwag do w/w dokumentów. 
 
 
          3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   
                budżetu Gminy Ryn za 2018 r. Druk  4 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie -  opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu                              
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  4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Druk  5 
 
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu -  opinia stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokółu                              
 
           
        5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium Druk  6 
         
Pan I. Nieckarz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  
udzielenie absolutorium - wniosek stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokółu                              
 
          
     6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji  
         Rewizyjnej  Druk  7 – pozytywna opinia RIO stanowi załącznik nr 10  do niniejszego  
         protokółu                                           
           
 
      7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

            ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2018 rok Druk  8    
 

Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 
Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie. 
Uchwała Nr  X/63/19  – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
                                    
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 

 
 8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn    
      Druk 9  
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
2018r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie 
mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po przegłosowaniu  
wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 
Rada Miejska w Rynie w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła uchwałę 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. (ustawowy skład rady – 15 
radnych) 
Uchwała Nr XI/ 64/19 – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 

Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 

Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 

Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
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Pan J.Filipek – Burmistrz MiG – podziękował serdecznie za udzielenie pierwszego absolutorium w 

swoim imieniu oraz imieniu jego poprzednika. 

 
 Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości    
          niezabudowanych oznaczonych nr 376/4 i nr 185/20 położonych w obrębie Wejdyki.  
          Druk 10 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Dodał, że mieszkańcy sołectwa Wejdyki 
wyrazili zgodę na sprzedaż działek. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanych oznaczonych nr 376/4 i nr 185/20 
położonych w obrębie Wejdyki. Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/65/19 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.9  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości   
          niezabudowanych oznaczonych nr 376/5 i nr 185/21 położonych w obrębie Wejdyki.  
          Druk 11 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży  nieruchomości niezabudowanych oznaczonych nr 376/5 i nr 185/21 
położonych w obrębie Wejdyki. Druk 11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/66/19 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
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Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  przekazania przez gminę Ryn w formie   
          darowizny Skarbowi Państwa – Krajowemu Ośrodkowi Wsparcia Rolnictwa działki  
          nr 118/8 w obrębie Rybical miejscowość Skorupki. Druk 12 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na  przekazania przez gminę Ryn w formie darowizny Skarbowi Państwa –
Krajowemu Ośrodkowi Wsparcia Rolnictwa działki  nr 118/8 w obrębie Rybical miejscowość Skorupki. 
Druk 12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/67/19 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Ryn konsultacji     
           społecznych  dotyczących Budżetu Obywatelskiego na 2020 rok. Druk 13 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że proponuje wprowadzić budżet obywatelski i 
zainteresować tym mieszkańców, aby mogli się wypowiedzieć, co mogłoby  jeszcze powstać. Na ten 
cel proponuje się przeznaczyć 100 000 zł.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że z projektu uchwały nie wyczytał, że z 
tego budżetu wyłączone są tereny wiejskie, które mają pieniądze sołeckie.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – potwierdził, że tereny wiejskie nie są z tego budżetu wyłączone.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeprowadzenia na terenie Gminy Ryn konsultacji społecznych  dotyczących Budżetu 
Obywatelskiego na 2020 rok. Druk 13 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/68/19 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
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Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka   
            Pomocy Społecznej w Rynie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu  
            administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego. 
            Druk 14 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu  administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego. Druk 14 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/69/19 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka    
           Pomocy Społecznej w Rynie do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji    
           administracyjnych w sprawie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym     
           dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 15 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rynie do prowadzenia 
postępowania i wydawania decyzji administracyjnych w sprawie świadczeń pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Ryn. Druk 15 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/70/19 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 



10 
 

Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie      
          wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na terenie gminy Ryn. Druk 16 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie  wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na 
terenie gminy Ryn. Druk 16 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/71/19 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie      
          wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na terenie gminy Ryn. Druk 17 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Dodał, że jest problem z zatrudnieniem 
ratowników i  może się okazać, że plaża w Rynie nie będzie mogła funkcjonować z powodu braku 
ratowników. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozyt ywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie  wykorzystywanego do kąpieli na rok 2019 na 
terenie gminy Ryn. Druk 17 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/72/19 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
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Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/48/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  
           27.03.2019r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi   
           Giżyckiemu. Druk 18 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Poinformował, że po rozstrzygnięciu 
przetargów na remont dróg przez powiat okazało się, że brakuje trochę pieniędzy, stąd propozycja 
zwiększenia środków.  
 
Pani B.Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmiany Uchwały Nr V/48/19 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 27.03.2019r. w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi  Giżyckiemu. Druk 18 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/73/19 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Regionalnego Parku Edukacji, Kultury i    
          Turystyki w Rynie. Druk 19 – punkt zdjęty z porządku obrad. 
 
 
Ad.18  Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego     
           wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za   
           wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki   
           wypłacania  innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy,   
           szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe o godziny   
           doraźnych zastępstw. Druk 20 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że w związku z 
oszczędnościami w zakresie wydatków związanych z wynagrodzeniami nauczycieli proponuje się 
podwyższyć, w ramach tych oszczędności, wysokość środków planowanych na dodatki motywacyjne 
w okresie od 1 września 2019r. do 31 grudnia 2019r. W konsekwencji tego  proponuje się zapis w 
brzmieniu „Ustala się łączną pulę środków finansowych przeznaczonych na wypłatę dodatków 
motywacyjnych w wysokości 15% kwoty planowanej na wynagrodzenia zasadnicze ogółu nauczycieli 
zatrudnionych w danej szkole.” 
  
Ponadto, proponuje się też zapis, aby „Stawką bazową dodatku funkcyjnego jest minimalne 
wynagrodzenie zasadnicze nauczyciela dyplomowanego z tytułem zawodowym magistra z 
przygotowaniem pedagogicznym.” 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – poinformował, że związki zawodowe zaakceptowały proponowane 
zmiany.  
 
Pan W. Nowikowski zapytał dlaczego, ta zmiana ma być wprowadzona tylko na okres od 1 września 
do 31 grudnia i z czego wynikają przewidywane oszczędności, które miałyby zostać rozdysponowane 
w formie dodatku motywacyjnego. 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że oszczędności zostały w wyniku strajku nauczycieli, 
który się odbył. Dlatego, te pieniądze mogą być zadysponowane w tym okresie ponieważ te 
oszczędności dotyczą tylko tego okresu. 
 
Pan W. Nowikowski podkreślił, że nauczyciele świadomie podejmowali decyzję o przystąpieniu do 
strajku i mieli pełną świadomość tego, jakie konsekwencje wynikają z tej decyzji. Między innymi były 
to konsekwencje finansowe. Skoro mimo to podjęli decyzję o przystąpieniu do strajku, to jest to 
równoznaczne ze zgodą na utratę tych dochodów. Więc próbę odzyskania tych dochodów uważa za 
nieetyczną, nieprzyzwoitą i nieuczciwą. Bo, jak to wygląda w stosunku do innych zawodów, które 
zasuwają od świtu do nocy, albo do zmierzchu. Zapytał, jaki dajemy im przekaz. Bo jeśli jest 
określona grupa zawodowa to jej i tak się zwróci dochód,  albo zapłaci za nic nierobienie.  
Uważa, że ze względu na to, że jest to zawód nauczyciela, który ma kształtować prawidłowe postawy 
u młodzieży i wpajać je, to w żaden sposób nauczyciele nie powinni unikać konsekwencji i 
odpowiedzialności za swoje decyzje podjęte świadomie. Dodał, że będzie głosował przeciw. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – stwierdził, że każdy ma prawo głosować według własnego sumienia. 
Dodał, że to nie będzie zwrot wynagrodzenia 1:1. Pani Dyrektor dostanie narzędzie, które pozwoli 
zrefinansować te utracone dochody. Podkreślił, że jego zdaniem projekt tej uchwały jest słuszny i 
każdy z radnych podejmie swoją decyzję.  
 
Pan K. Jarosz zapytał, co z nauczycielami, którzy nie strajkowali, czy też będą mieli taki dodatek. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że to jest dodatek, który zostaje w puli szkoły, do 
dyspozycji Pani Dyrektor. Nie są to pieniądze naznaczone, dla tej, czy innej osoby. 
 
Pan W. Nowikowski – stwierdził, że wypłacenie tych dochodów w formie dodatku motywacyjnego to 
jakieś nieporozumienie. Motywuje się za dobrą pracę, a nie za nic nierobienie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że o tym kto dostanie, ile dostanie i za co 
dostanie decyduje Pani Dyrektor. Więc nie dostaną ci , których Pani Dyrektor lubi,  a nie dostaną ci, 
których Pani Dyrektor nie lubi, tylko dostaną nauczyciele za coś. Nie za to, że strajkowali, tylko za to 
co zrobią lub zrobili. Nie zgodził się z radnym Panem W. Nowikowskim, że jedni strajkują inni nie 
strajkują, bo każdy gdzie pracuje, los taki sam sobie wybrał. W karcie nauczyciela jest jasno 
zapisane, że za czas strajku nie ma zarobków i nauczyciele, którzy brali udział w strajku na to się 
zgodzili.  
 
Pani E. Fitza – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – poinformowała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały   
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki pracy oraz wysokość i warunki  wypłacania  innych składników wynagradzania wynikających 
ze stosunku pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe o 
godziny doraźnych zastępstw. Druk 20 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XI/74/19 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, 
Ireneusz Nieckarz, Andrzej Zacharczyk 
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PRZECIW (3) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Władysław Nowikowski, Roman Piotr Szewczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Krzysztof Cybul, Marta Agnieszka Owczarek 
 
 
Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie poszerzenia istniejącego cmentarza komunalnego w Rynie.  
          Druk 21 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – stwierdził, że nie ma miejsca na obecnym cmentarzu w związku z 
tym istnieje pilna potrzeba jego poszerzenia. Przygotowania do nowego cmentarza trochę się 
opóźniają. Udało się uzyskać pozwolenia na poszerzenie obecnego cmentarza. Jego poszerzenie 
powinno zaspokoić potrzeby na około 6 lat. Dodał, że mniej więcej w połowie tego cmentarza będzie 
można chować osoby tylko i wyłącznie w tzw. grobowcach, w drugiej połowie tradycyjnie. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że z tego co wie na obecnym cmentarzu 
zostało tylko 7 miejsc.  
 
Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM – dodał, że w zasadzie takich miejsc już w ogóle nie ma. Jeżeli jest 
możliwość likwidowania grobów to są likwidowane, poza grobami zabytkowymi.  
 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie 
poszerzenia istniejącego cmentarza komunalnego w Rynie. Druk 21 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/75/19 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 22 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały wraz z dodatkowymi zmianami. 
 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – w sprawie samochodu dla OSP poinformował, że dotacja 
najprawdopodobniej nie będzie przekazana do gminy, tylko bezpośrednio do Ochotniczej Straży 
Pożarnej. Cała procedura przetargowa jest w toku. Przetargi się rozstrzygnęły, musimy mieć jakąś 
możliwość podpisania umów, ale tak naprawdę nie wiadomo, kto te umowy ma podpisywać. Jeżeli się 
okaże, że beneficjentem tych środków tylko i wyłącznie OSP, to pieniądze planowane , jako dochód 
gminy muszą zniknąć i nie będzie ich. Ponadto, pieniądze przeznaczone na inwestycję, czyli dopłatę 
do samochodu w wysokości 350 000 zł trzeba będzie przesunąć na inny paragraf i to musi zostać 
przekazane w formie dotacji na OSP. Podkreślił, że na obecną chwilę wszystkie scenariusze są 
możliwe więc środki wprowadzane są do budżetu. Dodał, że być może trzeba będzie się spotkać na  
nadzwyczajnej sesji, aby poczynić jakieś kroki.  
W sprawie dofinansowania policji w kwocie 4 000 zł poinformował, że na Zamku od 2 -3 lat odbywają 
się wojewódzkie obchody dni policji. Jest to impreza, która przyciąga sporo osób. Sąsiednie gminy są 
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zainteresowane przejęciem organizacji takiego święta. Po pewnych dyskusjach uznał, że można 
wesprzeć tą imprezę kwotą 4 000 zł, bo jest ona formą promocji naszej miejscowości.  
W sprawie usług teleopiekuńczych wyjaśnił, że są to środki zaplanowane na zakup urządzeń dla 20 
osób starszych, które będą spełniały określone wymogi. Urządzenia te  w różnych, trudnych 
sytuacjach będą powiadamiały odpowiednie służby o zagrożeniu. 
W sprawie budowy placu zabaw w Rynie wyjaśnił, że zaplanowano na ten 250 000 zł, ale ma 
nadzieję, że koszty budowy będą niższe. Uzyskano na ten cel dofinansowanie w wysokości 50 000 zł. 
W sprawie przebudowy drogi w miejscowości Ławki Małe poinformował, że będzie to remont 
kolejnego odcinka drogi. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  
zmian budżetu gminy Ryn na 2019r. Druk 22 ze zmianami. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/76/19 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.21 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
          2019-2026  Druk 23 
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2019-2026.Druk 23 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/77/19 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
 
Ad.22  Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia  
            przebiegu  istniejącej drogi gminnej. Druk 24 
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Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że chodzi o drogę dojazdową 
do nowego cmentarza. Żeby móc uzyskać stosowne pozwolenia „ do podłączenia ” do drogi krajowej 
ta droga musi być drogą publiczną. Dlatego drogę należy podnieść do kategorii drogi publicznej. 
Dodał, że są wszystkie stosowne uzgodnienia.  
 
Pani B. Bojarska – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie  
zaliczenia do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia przebiegu  istniejącej drogi gminnej.  
Druk 24 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr XI/78/19 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna 
Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk. 
 
Ad.23 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 

Pan I. Nieckarz zapytał, czy w planowanej budowie placu zabaw w Rynie uwzględnione są 

urządzenia dla osób dorosłych. 

Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak. Są tam zaplanowane urządzenia do ćwiczeń, 

teren ma być oświetlony, zaplanowane zostały też chodniki.  

Pani J. Kryńska-Cieśla podkreśliła, że zaczął się sezon letni, sezon rowerowy i mieszkańcy dużo 
jeżdżą po naszych okolicach, wsiach. Niestety jest problem z psami, które wychodzą na drogi. 
Dlatego zwróciła się do Pana Burmistrza i do Pana Przewodniczącego Rady, aby zgłosić do policji ten 
fakt i aby nasi policjanci prewencyjnie przejechali się po wioskach i zobaczyli, czy te psy są 
zabezpieczone. Dodała,  że jest ogromny upał i dochodzą  sygnały, że zwierzęta są przetrzymywane 
na łańcuchach, nawet w szczerym polu, bez wody. Poprosiła, aby odpowiednie instytucje zrobiły 
akcję i sprawdziły to. Upały są ogromne, a uwiązane zwierzę nie potrafi się obronić, tak jak człowiek. 
 

Poprosiła, aby zwrócić się do policji o kontrolę dróg, szczególnie na terenach wiejskich. 
Poinformowała, że w miejscowości Tros miało miejsce zdarzenie, gdzie dwa psy zaatakowały 
rowerzystkę i z tego co wie, to nie skończyło się dla niej dobrze . 
Podziękowała dla zarządzających plażą w Ławkach za to, że teren ten jest pięknie zadbany, 
wykoszony i cudownie się tam wypoczywa. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że 2-3 miesiące temu rozmawiał z Panem 
Kierownikiem Posterunku Policji w Rynie na temat pozostawiania nieczystości po psach na 
chodnikach, czy trawnikach. Dodał, że w sprawie zgłoszonej przez Panią J. Kryńska-Cieśla 
porozmawia z Kierownikiem Posterunku, aby policja jeżdżąc, patrolując pewne części naszej gminy 
zwracała na to uwagę.  
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Pani E. Fitza zwróciła się z prośbą o wykoszenie ścieżki wokół Jez. Ołów. Dodała, że zdaje sobie 
sprawę z tego, że w gminie jest zbyt mało pracowników, ale na ścieżce krzaki są wyższe niż 1,7 m  i 
przerastają już ludzi.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że połowa ścieżki jest już wykoszona. Dodał, że gmina 
nie ma niestety pracowników, a  w biurze pracy wszystko się przesuwa i nie wie dlaczego. Od kilku 
miesięcy ma zapewnienie o  zatrudnieniu 3 osób, a tak naprawdę dopiero w tej chwili zostały 
uruchomione środki. Poinformował, że jeden z przedsiębiorców w Rynie zakupił kosiarkę do 
wykaszania rowów, poboczy itp. Wiele dróg gminnych zostało już wykoszonych. Między innymi prosił 
go też o wykoszenie ścieżki. Wyraził nadzieję, że w tym tygodniu wszystko już będzie wykoszone. 
 
Pan W. Nowikowski stwierdził, że popiera wniosek Pani J .Kryńskiej - Cieśla, ale dodał, że nie zależy 
mu na tym, aby od razu karać tych ludzi, tylko upomnieć. Bo, może się zdarzyć, że pies może wybiec 
niekontrolowanie. Dopiero, jak upomnienia nie pomogą to jakąś niewielką karę nałożyć na właściciela 
tego psa. Lepiej wytłumaczyć ludziom, niż karać.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że od nie ma wpływu na to, jak działa policja i czy 
będzie karać, czy też nie. 
 
Pan I. Nieckarz podziękował Pani Sołtys M. Owczarek za to, że zadbała o plażę w Orle, ładnie ją 
zagospodarowała i teraz przyjemnie się tam wypoczywa.  
 
Pan Z. Biziewski poruszył sprawę złego stanu  drogi zjazdowej przy straży pożarnej na tzw. torówkę. 
Poinformował, że po ostatnich deszczach są tam straszne wyrwy i droga jest nieprzejezdna. Zapytał, 
czy można  coś z tym zrobić.  
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – odpowiedział, że widział stan tej drogi. Poinformował, że jak będzie 
dowożone gdzieś kruszywo to i na tą drogę zostanie ono również dowiezione. Dodał, że jest tam 
niestety również sfatygowany dość mocno asfalt i trzeba będzie go też poprawić. Może się to uda 
zrobić przy okazji remontu drogi w Ławkach Małych. 
Poinformował, że na torówce między Głąbowem, a Knisem widoczna jest potężna wyrwa, z którą  jak 
by się wydawało, nic się nie dzieje. Co jest nieprawdą, bo trzeba było spuścić wodę z tej strony, gdzie 
było zalewisko. Teren już został osuszony i można byłoby naprawiać drogę, ale nie ma do tego ludzi. 
Niemniej, jednak materiały do naprawy drogi są zakupione. Myśli, że w przyszłym , ta część torówki 
zostanie naprawiona. Poinformował, że osoba zarządzająca żwirowiskiem w Knisie i Głąbowie 
obiecała pomoc w zasypaniu terenu po położeniu rur. 
 
Ad.24 Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XI sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:                                                         

Bożena Dybała                                                                             Juliusz Brant 
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